

REFERAT fra skolebestyrelsesmøde
Nr. Jernløse, Undløse og Knabstrup 2022/23
Afholdt onsdag d. 14/6 2023 kl. 18.00 – 20.00 i Nr. Jernløse

Møder:

*Nr. Jernløse tirsdag 16/8, Undløse onsdag d. 14/9, Nr. Jernløse mandag d. 10/10, Nr. Jernløse torsdag d. 17/11, Jernløse mandag d. 5/12, Undløse onsdag 18/1/23, Knabstrup torsdag d. 23/2 – kl. 18.30 efter frihedsforsøgsmøde, Nr. Jernløse mandag 13/3, Undløse tirsdag d. 25/4, Knabstrup mandag d. 15/5 (rettet), **Nr. Jernløse onsdag d. 14/6***

DELTAGERE - Forældre:

- Anne Louise Kaltoft **Formand**
- Pia Ravn
- Kirstine Rolsted Skifte
- Tannie Nyboe **AFBUD**
- Stella June Wexøe Kristensen
- Inge Neander
- Kaspar Kjærgaard **Næstformand**
- Kris Nilsson
- Viktoria Lock
- Anne Hartvig Pedersen **AFBUD**

Elevråd: Thor

Ledelse: Mads Fich Granlien, Thomas Brauner **AFBUD**, Ulla Prip, Betina Buhl Gaarde **AFBUD**, Jakob Sjørsløv

Personalerepræsentanter: Gina Lisette Schlicker **AFBUD** (Undløse), Gitte E. Nielsen **AFBUD** (Knabstrup), Morten Stevn Rasmussen

Ordstyrer: Anne Louise Kaltoft

Referant: UP

Punkt -1 Punkt tilføjet (se under punkt 1)	Farvel til Thor
Ref	Takketaler til Thor fra såvel Mads som Anne for hans store arbejde. Tak for kæmpe engagement – og med stort ønske om, at Thor forsætter at sætte sit præg på div. debatter! Mads overrakte boggave som tak. Thor kvitterede med tale retur 😊

Punkt 00 Fast punkt	Godkendelse af referat fra sidste møde
Ref	Godkendt.

Punkt 1	Nyt fra personalefronten
Ansvarlig	Mads

Formål/ Motivation	<p>Oversigt over ansættelser/opsigelser på de tre skoler.</p> <p>Vi har haft 18 ansøger til den pædagogiske lederstilling på Nr. Jernløse. Der er flere meget kvalificerede ansøgere i feltet. Vi modtog 18 ansøger i alt og har haft 4 til samtale i første runde. 2. samtalerunde bliver afholdt den 15/6.</p> <p>På Nr. Jernløse har der været AMR-valg og valg af medarbejderrepræsentant til skolebestyrelsen. Ny AMR blev Belinda Nilsson og medarbejderrepræsentant i bestyrelsen blev Morten Stevn Rasmussen. Vi har fået Jette Olsen fra USB overflyttet til Nr. Jernløse. Hun skal afløse Emil K. Hartmann, der stopper på Nr. Jernløse pr. 31/7.</p> <p>Vi skal sige farvel og tak til Thor for hans arbejde i elevrådet og som elevrepræsentat i skolebestyrelsen.</p>
Ref	<p>Stabilt hold de sidste måneder 😊</p> <p>Håber at lande ansættelse af pæd.leder inden weekenden.</p> <p>Alle ser frem til at begynde skoleåret med alle stillinger besat.</p> <p>Se endvidere ovenstående orientering.</p>

Punkt 2	Skolen nu – fra ledelse, medarbejdere, bestyrelse og elever
Ansvarlig	Ledelse/bestyrelsen/ med. rep./elevråd
Formål	<p>At bestyrelse og skole informerer hinanden:</p> <p>Ledelse: Overordnet gennemgang v. Mads</p> <p><u>Gennemgang af matriklerne:</u></p>
Ref.	<p>Nr. Jernløse Stillingsopslag på pædagogisk leder er ude. Fagfordeling endelig. Solide teams er lavet. Ressourcecenter foreredt– fagligt løft/ønske om en skole for alle – at skabe deltagelsesmuligheder for alle elever. Dimmision 23/6/23 snart – overordnet er FP9 gået godt. Forældremøde vedr. kommende 7. årg. er netop afholdt.</p> <p>Undløse Fagfordeling afsluttet – skema sendes ud i klasserne tæt på nyhedsbrev. 5. årg. har haft en skøn tur til Bornholm (gælder alle tre matrikler). L2 har også været på lejrskole og besøgt Middelaldercenteret. Heidi/PPR er fysisk tilstede på skolen - så vidt muligt hver uge. Kontoret er flyttet rundt, så hun – samt besøgende sagsbehandlere – også kan sidde og arbejde på kontoret.</p> <p>Knabstrup Indflytning uge 43 Troels B - ny skolepædagog starter uge 26</p>

	Vedr. dato bemærkede Mads at der nu er meldt samme indflytningsdato flere gange ad, hvilket giver håb om, at datoen også holder i praksis.
--	--

Punkt 3	Proces omkring sammenlægning af klasser
Formål	Mads orienterer omkring processen.
Ref.	<p>Fra tre til to 8. klasser. Samtaler med eleverne gennemført. Der anes 2 gode klasser – der justeres her til sidst, inden sammensætningen meldes ud. Klasserne meldes ud onsdag efter skoletid. Processen er gået så godt som muligt, når situationen er, som den er. Der er kommet frustration frem i forhold til lærerskift, men alt i alt et godt møde med fokus på elevernes perspektiv.</p> <p>Pia (best.medlem), som deltog som forælder, oplevede et godt møde. Ros til ledelsen for at være konkrete og sørge for, at der var en god tone og stemning. En fin proces, hvor børnene er gjort godt klar.</p> <p>I næste uge vil der blive lavet lidt om i skemaet, så klasserne kan prøve at være sammen i de nye konstellationer. Ledelsen er fortrøstningfuld i forhold til processen fremadrettet.</p> <p>TR på Nr. Jernløse orienterede om, at personalet har oplevet, at det er forløbet fornuftigt.</p> <p>Ovenstående proces kan være i baghovedet, når vi skal revidere principperne for klassesammenlægning (Føler alle parter sig hørt? Rigtige kriterier vi klassesdanner ud fra? Etc).</p>

Punkt 4	Frihedsforsøget
Ansvarlig	Anne
Formål	Anne har nyt omkring fremtiden for vores frihedsforsøg.
Beslutning	<p>Programlederstillingen for Frihedsforsøget er blevet nedlagt. Netværket (SB-formænd) for frihedsforsøget har haft fortræde for UV-minister. Resultatet forventet at få et af flg. udfald:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Et år mere i forhold til Frihedsforsøg eller • Alle skole "fri".

Punkt 4	Henvendelse fra Kasper omkring den sidste tid og undervisning
Ansvarlig	Kasper
Formål/ Motivation	Bekymring om undervisningen under prøveperioden.
Ref	<p>Kasper udfordrede bekymring i forhold til vikardækning, lærere der er ude som censorer etc. Pia nævnte udfordringer med behov for faglokaler (udmeldt samme dag). Mads orienterede om udfordringer med periode med censorater (mange timer, der benyttes til andre opgaver). Når det så er sagt, er skolen ikke i tvivl om, at det kan gøres bedre næste år.</p>

	<p>Morten bemærkede, at der er behov for en anden planlægning næste år, fx med uv. på tværs. Vikarer undgås ikke, men det skal, og kan, være anderledes.</p> <p>Thor bemærkede, at det opleves, at undervisningen bliver sat lidt på pause for 8. årg., når der er prøveperiode. Thor bemærkede også, at det ikke kun gælder Nr. Jernløse, men at udfordringen er gældende i alle kommunens skoler med udskoling.</p> <p>Mads bemærkede, at vikarerne ikke må benytte faglokaler, hvor der er et sikkerhedsmæssige udfordringer, men at der burde kunne løsnes op for brug i fx billedkunst.</p>
--	--

Punkt 5	Orientering omkring fagfordeling på de tre matrikler
Ansvarlig	<i>Jakob/Ulla/Betina</i>
Formål/ Motivation	Kort orientering om fagfordelingen og processen
Ref	<p>Nr. Jernløse:</p> <p>Der er blevet arbejdet på at skabe stærke og stabile klasseteams. Mange kan se idéen med det fremlagte. Står med et godt udgangspunkt i forhold til næste skoleår. En god proces – med ønsket om en ekstra runde.</p> <p>Undløse:</p> <p>UP orienterede om proces i forhold til faser (personalemøde med mange forskellige forslag til løsninger), fagfordeling (ændring i forhold til at få vores fælles børnesyn bedst muligt i spil) samt udvikling af børnesyn.</p> <p>Nye forældre har givet udtryk for at være udfordret af ”samlæste klasser”.</p> <p>Behov for fast procedure/deadlines, da der ikke er arbejdsro.*</p> <p>Vi sigter efter at udleve børnesyn og skabe mulighed for læringsfællesskaber (flere børn har brug for børn fra andre årgange for at finde et match).</p> <p>UP orienterede om tiltag i såvel indeværende skoleår som skoleår 23.24.</p> <p>Børnehalebørnene flere timer i SFO'en på skolen, hvor de skal hentes</p> <p>Tættere samarbejde med børnehaven</p> <p>Fælles drøftelse af behov for PR- på alle niveau, såfremt vi vil så bredt ud som muligt (nyhedsbrev/FB video/fysisk kontakt).</p> <p>*Mads bemærkede, at der var de samme udfordringer på Knabstrup, da man begyndte sammenlæsning af klasserne der.</p> <p>Inge tænkte, at samskabende pæd. ikke har løst opgaven.</p> <p>UP tænker, at både leder i børnehaven og samskabende har arbejdet behårdt sammen med skolen - og at de har løst den opgave, de var sat til. Imidlertid er det svært at give børn/forældre en oplevelse af skolen, når samarbejdet først reelt igangsættes efter indskrivningsperiode.</p> <p>Samarbejdet er derfor også blevet intensiveret vedr. skolestartere til skoleåret 24.25:</p> <ul style="list-style-type: none"> • MiniSFO igangsættes i 2. skoleuge (indskrivningen foregår allerede fra okt., hvorfor vi skal før i gang med kendskabet/arbejdet). • Skolens nyhedsbrev uddeles også i børnehaven til de ældste gruppers forældre. • Ledelsen og personale fra skole og børnehus deltager i hinandens møder for at øge trygheden.

	<p>I forb. med Annes bemærkning (bekymring i forhold til faser) som var sendt ud med Annes afbud, bemærkede UP, at der var sendt besked ud via aula samt fysisk i nyhedsbrev vedr. faser. Heraf fremgår det, at 0. årgang betragtes som en mellemform (læs særlig indsats) i forhold til årg. 1.-3.</p> <p>Desuden kommer der nyhedsbrev ud i sidste skoleuge.</p> <p>UP drøfter henvendelse med Anne, når der alligevel er arbejds møde vedr. sammenskrivning af principper torsdag den 15. juni (Anne og UP aftalte på mødet, at hun deltager i forældremøde i børnehaven, således at kendskabet til faser/samlæsning – set fra et forældreperspektiv – kan blive bredt ud).</p>
--	--

Punkt 6	Møderække efter sommerferien
Ansvarlig	<i>Mads</i>
Formål/ Motivation	Skolebestyrelsen skal fastlægge møde datoer til efter sommerferien.
Ref	<p>Flere SB-medlemmer gav udtryk for, at der er behov for møder, hvor der er lidt bedre tid i forhold til gennemgang/arbejde – fx af principper m.m.</p> <p>Anne og Mads melder ud om august-møde (fx tirsdag den 15. august – skynd at booke dagen i kalenderen).</p> <p>Anne og Mads udarbejder forslag til møderække pårullende dage.</p> <p>Der ligger punkter klar til første møde – se under evt.</p>

Punkt 7	PR – Præsentation af skolebestyrelsen og andre initiativer
Ansvarlig	<i>Anne/Mads</i>
Formål/ Motivation	<p>Udvalget for Kultur og Fritid har brug for input ifm. udviklingen af en ny kultur- og fritidspolitik.</p> <p>Derfor beder udvalget forældrerepræsentanter i kommunens skolebestyrelser om at drøfte og besvare spørgerammen (bilag vedhæftet dagsordenen).</p> <p>Medsendt besked: Vil I sikre, at spørgerammen drøftes på et af de kommende skolebestyrelsesmøder, samt at der sendes svar retur til projektleder Sisse Østergaard sispe@holb.dk senest medio august.</p>
Ref	<p>Mads orienterede om ovenstående.</p> <p>Flere fremmødt oplevede, at spørgsmålene er svære at svare på som gruppe.</p> <p>Det blev derfor aftalt, at bestyrelsens forældremedlemmer har lektie i forhold at få svaret på skemaet og sende op til Sisse (se mailadr. med gult).</p>

Punkt 8	EVT
Ref.	<p>Punkter/dagsorden "coming up":</p> <ul style="list-style-type: none"> • Møderække • Mellemformer • Mobilfri skoler (digital skole) • Evt.